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PREŠOVSKÝ  SAMOSPRÁVNY KRAJ 

Odbor školstva 

Námestie mieru 2, Prešov 080 01 

 

Zápisnica č. 06/2023 

zo zasadnutia Komisie školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu 

pri Zastupiteľstve PSK, ktoré sa konalo dňa 08.08.2023 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program:  

1. Otvorenie 

2. Kontrola uznesení 

3. Schválenie vstupu do projektu a predloženia ŽoNFP  pre národný projekt „Zlepšenie stredného 

odborného školstva v Prešovskom samosprávnom kraji II.   

4. Schválenie predloženia žiadosti o rozdelenie projektu „Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry 

v SOŠ elektrotechnickej, Hlavná 1400/1, Poprad- Matejovce“ ITMS kód:302021BDL4 na fázy 

a schválenie jeho finančného krytia v rámci programového obdobia 2021 – 2027 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenie Prešovského samosprávneho kraja č. .../2023, ktorým 

sa zriaďuje Výdajná školská jedáleň, Dr. Alexandra 29A, Kežmarok ako súčasť Hotelovej 

akadémie Otta Brucknera, Dr. Alexandra 29A, Kežmarok 

6. Majetkové prevody 

a. Zámena nehnuteľného majetku v správe Strednej zdravotníckej školy, Sládkovičova 36 v 

Prešove  

7. Rôzne 

a. Schválenie zaradenia klientov nad 15 rokov do činnosti Súkromného centra poradenstva 

a prevencie, Budovateľská 1992/9, Snina 

b. Návrh na schválenie kapitálových výdavkov na investičnú akciu „Zlepšenie vzdelávacej 

infraštruktúry Strednej priemyselnej školy strojníckej, Duklianska 1, Prešov“  nad rámec 

schváleného nenávratného finančného príspevku 

c. Návrh na schválenie kapitálových výdavkov  nad rámec schváleného NFP pre investičnú 

akciu „Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry v Spojenej škole Ľ. Podjavorinskej 22, Prešov“   

8. Záver 

 

1. Zasadnutie otvoril prof. ThDr. PaedDr. Ing. Paľa, PhD., predseda komisie, ktorý privítal 

prítomných členov komisie. Za overovateľa zápisnice a uznesenia určil PhDr. Stanislava Šantu, 

PhD.. Na základe požiadavky odboru správy majetku a investícií boli do programu doplnené 

body 7. b. a 7. c. Z rokovania sa ospravedlnili Mgr. Kocák, Ing. Ragan, PaedDr. Lorková, 

JUDr. PhDr. Goriščák, PhD.. 
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Hlasovanie:  

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri Zastupiteľstve PSK schvaľuje 

program rokovania komisie s doplnením o bod 7. b. Návrh na schválenie kapitálových 

výdavkov na investičnú akciu „Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry Strednej priemyselnej 

školy strojníckej, Duklianska 1, Prešov“  nad rámec schváleného nenávratného finančného 

príspevku a o bod 7.c. Návrh na schválenie kapitálových výdavkov  nad rámec schváleného 

NFP pre investičnú akciu „Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry v Spojenej škole Ľ. 

Podjavorinskej 22, Prešov“. 

Za - 10,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

2. prof. ThDr. PaedDr. Ing. Paľa, PhD. informoval o plnení prijatých uznesení. Uznesenia, ktoré 

komisia prijala, sú splnené, resp. termín ich splnenia ešte neuplynul. 

Hlasovanie: 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri Zastupiteľstve PSK berie na 

vedomie kontrolu plnenia uznesení bez pripomienok. 

Za - 11,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

3. Mgr. Vaško informoval o návrhu na schválenie vstupu do projektu a predloženia ŽoNFP  pre 

národný projekt „Zlepšenie stredného odborného školstva v Prešovskom samosprávnom kraji 

II.“. Na základe výstupov z Iniciatívy Catching-up Regions (CuRI) realizovanej v Prešovskom 

samosprávnom kraji v rámci komponentu „VET/školstvo“ bol zo strany odboru školstva v júli 

2023 na Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR predložený zámer národného 

projektu „Zlepšenie stredného odborného školstva v Prešovskom samosprávnom kraji II“ 

(ďalej len „NP“) na jeho ďalšie posúdenie a následné schválenie. Po splnení podmienok 

poskytnutia pomoci MŠVVaŠ SR v spolupráci s MIRRI SR v rámci Operačného programu 

Slovensko pre Prešovský samosprávny kraj, ako žiadateľa/prijímateľa projektu, vyhlási 

Vyzvanie na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok pre národný projekt. 

Cieľom predkladaného zámeru NP je zvýšenie kvality odborného vzdelávania a prípravy 

prepojením vzdelávacieho systému s potrebami trhu práce, zapojením zamestnávateľov do 

tvorby a inovácie obsahu vzdelávania, rozvíjaním profesionálnych zručností a kompetencií 

pedagogických zamestnancov a podpora inkluzívneho prostredia v školách. Je synergickým 

doplnením investičných zámerov pre zlepšenie a modernizáciu infraštruktúry pre odborné 

vzdelávanie a prípravu pre 10 vybraných stredných odborných škôl na území PSK. Zámer NP 

nadväzuje na realizáciu národného projektu „Zlepšenie stredného odborného školstva 

v Prešovskom samosprávnom kraji“, ktorého prijímateľom je Prešovský samosprávny kraj 

a jeho aktivity prebiehajú od 08/2020 do 12/2023. Po schválení zámeru predkladaného NP 

a následnej žiadosti o nenávratný finančný príspevok je predpoklad obdobia jeho realizácie od 

01/2024 do 12/2027. Výška príspevku z celkových oprávnených výdavkov (EŠIF + štátny 

rozpočet) je 92 %, povinná výška spolufinancovania zo zdrojov žiadateľa je 8 % z celkových 

oprávnených výdavkov. Predpokladané maximálne celkové oprávnené výdavky projektu sú 

7 000 000 EUR a predpokladaná max. výška spolufinancovania projektu je 560 000 EUR. 

Hlavnou aktivitou projektu je Zlepšenie a inovácia stredného odborného školstva na území 

PSK (prostredníctvom inovácie školských vzdelávacích programov, obsahov a metód 

vzdelávania, podpory činnosti regionálnej platformy v oblasti školských politík prepojenej s 

trhom práce a vzdelávania pedagogických zamestnancov). Projekt zahŕňa 6 podaktivít, a to 
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Podpora činnosti Regionálnej platformy ako nástroja spolupráce so zamestnávateľmi na 

zlepšenie kvality odborného vzdelávania v PSK; Vzdelávanie pedagogických zamestnancov a 

odborných zamestnancov s dôrazom na realizáciu inovácií v odbornom vzdelávaní a 

zvyšovanie ich odborných a praktických kompetencií; Inovácia školských vzdelávacích 

programov a materiálov zameraných na zvýšenie kompetencií potrebných pre prispôsobenie 

vzdelávania požiadavkám trhu práce a podpora zapájania zamestnávateľov do edukačného 

procesu; Podpora inkluzívneho prostredia v zapojených školách; Podpora marketingových 

aktivít na zvýšenie záujmu žiakov o odborné vzdelávanie a Evalvácia aktivít NP. Do realizácie 

aktivít projektu bude zapojených 10 vybraných SOŠ, a to SOŠ ekonomiky, hotelierstva a 

služieb J. Andraščíka, Pod Vinbargom 3, Bardejov; SOŠ technická, Družstevná 1474/19, 

Humenné; SPŠ strojnícka, Duklianska 1, Prešov; SOŠ gastronómie a služieb, Sídlisko 

duklianskych hrdinov 3, Prešov; SOŠ technická, Volgogradská 1, Prešov; SOŠ technická, 

Kukučínova 483/12, Poprad; SOŠ polytechnická J.A. Baťu, Štefánikova 39, Svit; SOŠ 

technická, Levočská 40, Stará Ľubovňa; SOŠ polytechnická a služieb arm. gen. L. Svobodu, 

Bardejovská 715/18, Svidník a SOŠ drevárska, Lúčna 1055, Vranov n. Topľou. 

Diskusia: 

PhDr. Damankoš, PhD. – to sú finančné prostriedky z Plánu obnovy a odolnosti: 

Mgr. Vaško – nie. Ide o finančné prostriedky z OP Slovensko (nové programové obdobie). 

PaedDr. Lajčák, PhD. – kto vyberal školy, ktoré sú zaradené v danom projekte? 

Mgr. Vaško – identifikáciu škôl vhodných pre daný projekt, ako pokračovanie NP I., 

realizovala ešte expertná skupina Svetovej banky. Sú to školy, ktoré sú zahrnuté do 

investičných projektov v rámci CuRI II. 

Hlasovanie: 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri  Zastupiteľstve PSK odporúča 

Zastupiteľstvu PSK schváliť vstup do projektu, predloženie žiadosti o nenávratný finančný 

príspevok a následnú realizáciu národného projektu „Zlepšenie stredného odborného školstva v 

Prešovskom samosprávnom kraji II.“ s predpokladanou výškou celkových oprávnených 

výdavkov maximálne 7 000 000 EUR (typ výdavkov: bežné výdavky) v rámci Operačného 

programu Slovensko. 

Za - 11,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri  Zastupiteľstve PSK odporúča 

Zastupiteľstvu PSK schváliť zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie 

národného projektu „Zlepšenie stredného odborného školstva v Prešovskom samosprávnom 

kraji II.“ s výškou spolufinancovania 8 % z celkových oprávnených výdavkov projektu, čo 

predstavuje sumu maximálne 560 000,00 EUR (typ výdavkov: bežné výdavky), ako rozdiel 

celkových oprávnených výdavkov projektu a poskytnutého NFP v súlade s podmienkami 

poskytnutia pomoci. 

Za - 11,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri  Zastupiteľstve PSK odporúča 

Zastupiteľstvu PSK schváliť zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov 

projektu „Zlepšenie stredného odborného školstva v Prešovskom samosprávnom kraji II.“ z 

rozpočtu kraja. 

Za - 11,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 
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Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri  Zastupiteľstve PSK odporúča 

Zastupiteľstvu PSK zobrať na vedomie spôsob financovania projektu „Zlepšenie stredného 

odborného školstva v Prešovskom samosprávnom kraji II.“, a to refundáciou, formou 

zálohových platieb, a/alebo formou kombinácie zálohových platieb a refundácie a že 

zabezpečenie realizácie projektu bude v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci. 

Za - 11,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

3. Mgr. Vaško predniesol návrh na schválenie predloženia žiadosti o rozdelenie projektu 

„Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry v SOŠ elektrotechnickej, Hlavná 1400/1, Poprad- 

Matejovce“, ITMS kód:302021BDL4, na fázy a schválenie jeho finančného krytia v rámci 

programového obdobia 2021 – 2027.  PSK v rámci komponentu VET implementuje projekty 

pre 5 pilotných škôl, ktoré boli navrhnuté v prvej etape Iniciatívy Catching-up Regions ešte 

v roku 2018 ako synergické investície podporené z viacerých operačných programov. 

Implementácia všetkých projektov prebieha v rámci predpokladaných harmonogramov a ich 

implementácia postupne napĺňa stanovený cieľ. Jediný projekt, ktorý sa doposiaľ nepodarilo 

začať realizovať je projekt IROP 302021BDL4 „Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry v SOŠ 

elektrotechnickej, Hlavná 1400/1, Poprad – Matejovce“, ktorého cieľom je výstavba 

moderných priestorov Polygónu pre praktické vyučovanie žiakov a nákup moderného 

materiálno-technického vybavenia. Na škole boli a sú úspešne realizované aktivity národného 

projektu „Zlepšenie stredného odborného školstva v PSK“, v rámci ktorých boli aktualizované 

obsahy vzdelávania a posilnená spolupráca so zamestnávateľmi. Pre naplnenie vyššie 

uvedenej synergie je však nevyhnuté, aby škola vybudovala adekvátne a kvalitné priestory pre 

praktické vyučovanie žiakov a moderné materiálno-technické vybavenie, ktoré sú predmetom 

aktivít spomínaného projektu, ktorého implementácia nebola začatá. PSK má ambíciu 

a záujem tento projekt implementovať v plnej miere, no vzhľadom na podmienky 

a usmernenie národnej úrovne k ukončeniu programov financovaných z EŠIF je  jedným 

z možných riešení, na základe predbežných rokovaní s MIRRI SR - sekcia IROP a Európskou 

komisiou,  požiadať RO pre IROP o schválenie možnosti rozdelenia schváleného projektu 

IROP 302021BDL4 „Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry v SOŠ elektrotechnickej, Hlavná 

1400/1, Poprad – Matejovce“  na dve fázy  v celkovej výške oprávnených výdavkov 

8 109 936,70 Eur za podmienky vyčerpania 30 % schválených finančných prostriedkov v roku 

2023 (v rámci programového obdobia 2014-2020 – financovanie výdavkov na MTZ a časť 

stavby)  a zvyšných 70 % v rokoch 2024 – 2025 (v rámci nového programovacieho obdobia 

2021-2027 v rámci OP Slovensko – zvyšná časť stavby). Danú investíciu v rámci II. fázy 

plánujeme financovať z Integrovaných územných investícií plánovaných pre oblasť 

vzdelávania v rámci Investičných projektových balíkov vychádzajúc z Integrovanej územnej 

stratégie  PSK. Dôvodom omeškania začiatku implementácie projektu bola kontrola procesu 

verejného obstarávania na zhotoviteľa stavby v rámci  uvedeného projektu zo strany UVO na 

základe podnetu na prešetrenie procesu, ktorá bola ukončená s rozhodnutím opätovného 

vyhodnotenia predložených ponúk. Následný proces výberu úspešného uchádzača bol 

ukončený až v mesiaci 07/2023. Z vyššie uvedeného dôvodu predpokladáme, že súvisiace 

stavebné práce v rámci tohto projektu bude možné spustiť najskôr v mesiaci 09/2023,  pričom 

lehota výstavby je naplánovaná na 18 mesiacov.  
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Diskusia: 

prof. ThDr. PaedDr. Ing. Paľa, PhD. – z predloženého materiálu vyplýva, že bol problém 

s verejným obstarávaním. Mohli by ste uviesť podrobnosti? 

Mgr. Vaško – áno. Problém vznikol pri kontrole dokladov z VO. UVO začal konania 

z vlastného podnetu. 

PaedDr. Lajčák, PhD. – 30 % z balíka CuRI a 70 % z nového programovacieho obdobia? Tak 

sa oberieme o zdroje pre iné školy. 

Mgr. Vaško – inak to riešiť nevieme. Aj IUS-y sú nastavené tak, že je možné do nich zaradiť 

len už pripravené projekty, a to sú projekty pre SOŠ. 

Hlasovanie: 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri  Zastupiteľstve PSK odporúča 

Zastupiteľstvu PSK schváliť predloženie žiadosti o rozdelenie projektu „Zlepšenie 

vzdelávacej infraštruktúry v SOŠ elektrotechnickej, Hlavná 1400/1, Poprad- Matejovce – I. 

etapa“;  ITMS kód:302021BDL4  na fázy za predpokladu finančného plnenia oboch fáz 

projektu v celkovej výške schválených oprávnených výdavkov 8 109 936,70 Eur (kapitálové 

výdavky).  

Za - 11,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri  Zastupiteľstve PSK odporúča 

Zastupiteľstvu PSK schváliť určenie finančného plnenia I. fázy projektu „Zlepšenie 

vzdelávacej infraštruktúry v SOŠ elektrotechnickej, Hlavná 1400/1, Poprad- Matejovce – I. 

etapa“ minimálne 30 % z celkových oprávnených výdavkov na schválený projekt v  rámci 

programového obdobia 2014 – 2020, čo predstavuje sumu minimálne 2 432 882, 00 Eur 

(kapitálové výdavky). 

Za - 10,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri  Zastupiteľstve PSK odporúča 

Zastupiteľstvu PSK schváliť zabezpečenie finančných prostriedkov na financovanie II. fázy 

„Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry v SOŠ elektrotechnickej, Hlavná 1400/1, Poprad- 

Matejovce – I. etapa“  v celkovej výške maximálne 70 % z celkových oprávnených výdavkov 

projektu, čo predstavuje sumu maximálne 5 676 955, 00  Eur (kapitálové výdavky) v rámci 

programového obdobia 2021 – 2027 v rámci programu OP Slovensko. 

Za - 10,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri  Zastupiteľstve PSK odporúča 

Zastupiteľstvu PSK schváliť zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie 

výdavkov v rámci II. fázy projektu „Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry v SOŠ 

elektrotechnickej, Hlavná 1400/1, Poprad- Matejovce – I. etapa“ s výškou spolufinancovania 8 
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% z celkových oprávnených výdavkov, čo predstavuje sumu maximálne 454 200,00 Eur 

(kapitálové výdavky).   

Za - 10,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri  Zastupiteľstve PSK odporúča 

Zastupiteľstvu PSK schváliť zabezpečenie finančných prostriedkov na krytie neoprávnených 

výdavkov v rámci II. fázy projektu vo výške 2 171 520, 00 Eur (kapitálové výdavky) ako 

rozdiel celkových oprávnených výdavkov projektu „Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry v 

SOŠ elektrotechnickej, Hlavná 1400/1, Poprad- Matejovce – I. etapa“ a celkových výdavkov 

rozpočtu stavby po ukončení procesu verejného obstarávania na zhotoviteľa stavby (ide 

o vecne oprávnené výdavky identifikované nad rámec alokácie uvedeného projektu „Zlepšenie 

vzdelávacej infraštruktúry v SOŠ elektrotechnickej, Hlavná 1400/1, Poprad- Matejovce – I. 

etapa“).   

Za - 10,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

4. Mgr. Kredátus, PhD. predniesol návrh Všeobecne záväzného nariadenia Prešovského 

samosprávneho kraja č. .../2023, ktorým sa zriaďuje Výdajná školská jedáleň, Dr. Alexandra 

29A, Kežmarok ako súčasť Hotelovej akadémie Otta Brucknera, Dr. Alexandra 29A, 

Kežmarok. Zastupiteľstvo PSK uznesením č. 93/2023 zo dňa 17. 04. 2023 schválilo návrh na 

zaradenie Výdajnej školskej jedálne, Dr. Alexandra 29A, Kežmarok ako súčasti Hotelovej 

akadémie Otta Brucknera, Dr. Alexandra 29A, Kežmarok do siete škôl a školských zariadení 

SR od 01. 09. 2023. MŠVVaŠ SR po preskúmaní potrebných dokladov rozhodnutím č. 

2023/9964:3-C2902 zo dňa 19. 06. 2023, s nadobudnutím právoplatnosti dňa 06. 07. 2023, 

zaradilo do siete škôl a školských zariadení SR Výdajnú školskú jedáleň, Dr. Alexandra 29A, 

Kežmarok ako súčasť Hotelovej akadémie Otta Brucknera, Dr. Alexandra 29A, Kežmarok od 

01. 09. 2023.  

Hlasovanie: 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri Zastupiteľstve PSK odporúča 

Zastupiteľstvu Prešovského samosprávneho kraja schváliť návrh Všeobecne záväzného 

nariadenia Prešovského samosprávneho kraja č. .../2023, ktorým sa zriaďuje Výdajná školská 

jedáleň, Dr. Alexandra 29A, Kežmarok ako súčasť Hotelovej akadémie Otta Brucknera, Dr. 

Alexandra 29A, Kežmarok od 01. 09. 2023. 

Za - 11,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

5. Majetkové prevody 

a. Mgr. Kredátus, PhD. predniesol žiadosť Strednej zdravotníckej školy, Sládkovičova 36 

v Prešove o  zámena nehnuteľného majetku v správe školy o výmere 29 m2 za novovytvorený 

pozemok, ktorý je vo vlastníctve Atrium n. o., Prešov o výmere 29 m2 Novovytvorené 

pozemky sú odčlenené v zmysle GP č. 155/2022, vyhotoveným  Ing. Jozef Kaščák - GeoReal, 

Prešov, IČO: 47660635, zo dňa 18.11.2022, úradne overeným Okresným úradom Prešov, 

katastrálny odbor dňa 30.01.2023 pod číslom G1-147/2023. Vzájomnou zámenou si vlastníci 

vysporiadajú užívací stav svojich nehnuteľností tak, že zamieňané pozemky, ktoré nadobudne 



Strana 7 z 11 

 

PSK budú zverené do správy Strednej zdravotníckej školy v Prešove, ktorá zámenou 

nadobudne pozemok prislúchajúci k telocvični Strednej zdravotníckej školy a tým sa rozšíria 

športové možnosti školy. Stredná zdravotnícka škola označila tento majetok ako prebytočný 

a s predmetnou zámenou nehnuteľného majetku súhlasí, pretože z hľadiska využitia je preňho 

výhodnejší pozemok nadobudnutý zámenou.   

Diskusia: 

prof. ThDr. PaedDr. Ing. Paľa, PhD. privítal na rokovaní zástupcov verejnosti, a to Mgr. 

Antušovú a Ing. Matušíkovú, ktoré prejavili záujem predniesť svoje stanovisko k navrhovanej 

zámene z dôvodu, že vlastnia pozemky pri predmetných parcelách. 

Mgr. Antušová – máme požiadavku na úpravu textu uznesenia. Žiadame vypustiť text „a tým 

sa rozšíria športové možnosti školy“ v poslednej vete navrhovaného uznesenia. 

Ing. Matušíková – zastupujem aj ďalších vlastníkov pozemkov, ktoré sa nachádzajú vedľa 

pozemkov, ktoré sú predmetom zámeny. Na pozemku o šírke 4 m stavať športové zariadené je 

úplný nezmysel. Tým, že v susedstve vzniklo sociálne zariadenie v budovách, ktoré súkromná 

osoba odkúpila od pôvodného vlastníka (cirkev) a samosprávny kraj predal pozemky (aj 

s vybudovaným ihriskom) došlo k zníženiu komfortu bývania ostatných vlastníkov bývajúcich 

v blízkom okolí.   

Mgr. Antušová – žiadame, aby sme boli samosprávnym krajom informovaní pokiaľ sa budú 

týkať zmeny vlastníctva nehnuteľného majetku Dilongovej ulice, resp. pokiaľ samosprávny 

kraj / správca tam bude mať zámer výstavby. 

PhDr. Damankoš, PhD. – prečo je tam telocvičňa? Nemali by sme zabúdať aj na ďalší rozvoj 

SZŠ. 

Ing. Holubová – budova telocvične tam ostala po Gymnáziu T. Ševčenka s vyučovacím 

jazykom ukrajinským v Prešove, ktoré pôsobilo v priestoroch, ktoré v súčasnej dobe vlastní 

nezisková organizácia. SZŠ v Prešove nedisponovala telocvičňou, a tak sa v minulosti 

rozhodlo, že danú telocvičňu bude využívať práve SZŠ, ktorá sa nachádza v jej blízkosti. 

Hlasovanie: 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri Zastupiteľstve PSK konštatuje, že 

nehnuteľný majetok zapísaný na LV č. 12896 v k. ú. Prešov, a to novovytvorená parcela 

registra C KN, parcelné číslo 4573/18 (zastavaná plocha o výmere) 29 m2,   odčlenenú od 

parcely registra C KN parcelné číslo 4573/12 (zastavaná plocha o výmere) 323 m2,  zapísanú 

na LV č. 12896, geometrickým plánom č. 155/2022, vyhotoveným Ing. Jozef Kaščák - 

GeoReal, Prešov, IČO: 47660635, zo dňa 18.11.2022, úradne overeným Okresným úradom 

Prešov, katastrálny odbor dňa 30.01.2023 pod číslom G1-147/2023 je pre potreby regionálneho 

školstva prebytočným nehnuteľným majetkom. 

Za - 10,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri Zastupiteľstve PSK odporúča 

Zastupiteľstvu PSK schváliť spôsob prevodu vlastníctva nehnuteľného majetku, ktorým je 

prevod z dôvodu hodného osobitného zreteľa, zámenou nehnuteľného majetku medzi 

Prešovským samosprávnym krajom, Námestie mieru 2, 080 01 Prešov, IČO: 37 870 475 

v správe Strednej zdravotníckej školy, Sládkovičova 36, 080 01 Prešov, IČO: 00606804 

a Atrium n. o., Dilongova 15, 080 01 Prešov, IČO: 45745692, bez finančného vyrovnania 
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rozdielu výmery pozemkov nasledovne: Prešovský samosprávny kraj odovzdáva a Atrium n. 

o., Prešov nadobúda do svojho výlučného vlastníctva nehnuteľný majetok zapísaný na LV č. 

12896 v k. ú. Prešov, a to novovytvorenú parcelu registra C KN, parcelné číslo 4573/18 

(zastavaná plocha) o výmere 29 m2 odčlenenú od parcely registra C KN, parcelné číslo 

4573/12 (zastavaná plocha) o výmere 323 m2  zapísanú na LV č. 12896, geometrickým plánom 

č. 155/2022, vyhotoveným Ing. Jozef Kaščák - GeoReal, Prešov, IČO: 47660635, zo dňa 

18.11.2022, úradne overeným Okresným úradom Prešov, katastrálny odbor dňa 30.01.2023 

pod číslom G1-147/2023, spoluvlastnícky podiel 1/1, ťarchy: bez tiarch a Atrium n. o., Prešov 

odovzdáva a Prešovský samosprávny kraj nadobúda do svojho výlučného vlastníctva 

nehnuteľný majetok zapísaný na LV č. 13216 v k. ú. Prešov, a to novovytvorenú parcelu 

registra C KN parcelné číslo 4573/17 (zastavaná plocha) o výmere 29 m2 odčlenenú od parcely 

registra C KN, parcelné číslo 4573/10 (zastavaná plocha) o výmere 1 018 m2  zapísanú na LV 

č. 13216, geometrickým plánom č. 155/2022, vyhotoveným Ing. Jozef Kaščák - GeoReal, 

Prešov, IČO: 47660635, zo dňa 18.11.2022, úradne overeným Okresným úradom Prešov, 

katastrálny odbor dňa 30.01.2023 pod číslom G1-147/2023, spoluvlastnícky podiel 1/1, ťarchy: 

bez tiarch. Dôvod hodný osobitného zreteľa: Zámenou nehnuteľného majetku si PSK 

majetkovo právne vysporiada pozemok prislúchajúci k telocvični Strednej zdravotníckej školy.  

Za - 10,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

6. Rôzne 

a. Mgr. Kredátus, PhD. informoval o žiadosti Ing. Drábovej, PhD., bytom Moldava nad Bodvou 

vo veci udelenia súhlasu pre Súkromné centrum poradenstva a prevencie, Budovateľská 

1992/9, Snina na výkon činnosti pre vekovú kategóriu nad 15 rokov. Podľa údajov uvedených 

v doručenej žiadosti je počet klientov nad 15 rokov, ktorým zariadenie poskytlo svoje služby 

(výkon) za školský rok 2022/2023 - 50 klientov. Celkový počet klientov nad 15 rokov je podľa 

údajov uvedených zriaďovateľom cca 100 klientov. Dopad na rozpočet PSK pri 100 klientoch 

a ročnom príspevku 155 € na 1 klienta CPaP bude 15 500 €. V danom regióne pôsobia tri 

štátne centrá poradenstva a prevencie. 

PhDr. Damankoš, PhD. – v danom okrese nemáme dokončenú optimalizáciu siete stredných 

škôl. 

Hlasovanie: 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri Zastupiteľstve PSK odporúča 

predsedovi PSK súhlasiť so zaradením klientov nad 15 rokov do činnosti Súkromného centra 

poradenstva a prevencie, Budovateľská 1992/9, Snina – zriaďovateľ: Ing. Lucia Drábová, 

PhD., Podhorská 770/13, Moldava nad Bodvou. 

Za - 0,   proti - 9,    zdržal sa - 1. 

b. Ing. Marcin, LL.M. preniesol návrh na schválenie kapitálových výdavkov na investičnú akciu 

„Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry Strednej priemyselnej školy strojníckej, Duklianska 1, 

Prešov“  nad rámec schváleného nenávratného finančného príspevku. V rámci projektu 

„Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry  Strednej priemyselnej školy strojníckej, Duklianska 1, 

Prešov“ bola dňa 09.08.2022  uzavretá Zmluva o NFP v celkovej výške oprávnených výdavkov 

2 837 753,76  €, z toho NFP tvoril 2 695 866,07 €. Z  VO na stavebné práce vzišli víťazné 

ponuky na jednotlivé časti nasledovne: Rekonštrukcia striech vo výške 981 517,79 €, 

Rekonštrukcia ELI vo výške 2 144.000,- € a Rekonštrukcia WC vo výške 162 060,42 €, t.j. 
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v celkovej sumárnej výške za všetky stavebné práce spolu 3 287 578,21 €. Neoprávnené 

výdavky v rámci stavebných prác, tak dosiahli celkovú výšku 727 075,42 €, následkom čoho 

bolo uznesením č. 124/2023 zo dňa 17.04.2023 Zastupiteľstvom PSK schválené kapitálové 

výdavky nad rámec schváleného NFP vo výške 727 075,42 €. Dňa 23.5.2023 bol ale riadiacim 

orgánom Ministerstvom investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie schválený na túto 

investičnú akciu dodatočný finančný príspevok (tzv. surplus) vo výške 597 421,84 €. V júni 

2023 predložil zhotoviteľ časti „Rekonštrukcia elektroinštalácie“, spoločnosť DAG 

SLOVAKIA, a.s., návrh na uzavretie Dodatku č. 1 na naviac práce vo výške 105 747,85 €, 

ktorý v zmysle „Smernice o implementácii projektov financovaných z EŠIF v podmienkach 

PSK“ tvoril z pôvodnej Zmluvnej ceny 2 144 000,- € len 4,932 % zmluvne ceny. Dôvodom 

navýšenia prác boli pri prvom dodatku práce naviac, ako: vysprávky podláh po demontáži 

rozvádzačov, zaklopenia otvorov po svietidlách z dôvodu chýbajúcich kaziet pod svietidlami 

v podhľadoch, potreba použitia chemických kotiev pre uchytenie hlavných trás, úpravy 

a doplnenie rozvodov elektroinštalácie vyplývajúcich z premiestnenie a doplnenie 

zásuvkových okruhov z titulu umiestnenia elektroinštalačných pracovísk pre žiakov a učiteľov, 

plazmového rezacieho zariadenie, simulátora zvárania doplnenie vývodov k  plošinám pre 

imobilných (všetko nové projekty školy),   teda všetko skutočností, ktoré neboli známe v čase 

spracovávania projektovej dokumentácie. Uvedený dodatok je momentálne v štádiu 

administratívneho postupu tesne pred podpisom. Pri ďalšom postupe prác na časti 

„Rekonštrukcia elektroinštalácie“ bol ale po demontáži stropných plošných svietidiel vo 

vestibule objektu zistený zlý technický stav jestvujúceho podhľadu, resp. jeho nosnej časti. 

Objednávateľ (SPŠ strojnícka) preto nechal spracovať odborne spôsobilou osobou - statikom 

„Statické posúdenie podhľadu a jeho nosnej časti“ z ktorého vyplynuli zistenia, a to poruchy 

ako samotného podhľadu (korózia, vypadnuté kotvenie, popraskané zvary) ako i poruchy 

stropu (obnažená a skorodovaná výstuž, odlupujúce sa kusy betónu a pod.). Z tohto dôvodu je 

v zmysle „Statického posúdenia“ potrebná sanácia týchto porúch - podľa výkazu výmer na 

ploche cca 71 m2 a tiež  výmena podhľadu vo vestibule o výmere 634 m2 za kazetový SDK 

podhľad, pretože jestvujúci podhľad je z 80-tych rokov minulého storočia, už sa nevyrába,  a 

preto ho nie je možné doplniť. Navyše celá nosná konštrukcia podhľadu je vzhľadom na čas 

realizácie riešená ako atypická čiastočne zváraná a čiastočne skrutkovaná oceľová konštrukcia, 

ktorej oprava by bola finančne omnoho náročnejšia ako výmena za nový. Predpokladané 

náklady na tieto práce sú 75 137,56 €. 

Diskusia: 

PhDr. Damankoš, PhD. – pred rokom sme riešili nadlimity pri sociálnych zariadeniach. Pri 

projektoch tohto druhu sa vždy niečo objaví.  

Hlasovanie: 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri Zastupiteľstve PSK odporúča 

Zastupiteľstvu PSK schváliť kapitálové výdavky na investičnú akciu „Zlepšenie vzdelávacej 

infraštruktúry SPŠ strojníckej, Duklianska 1, Prešov“ nad rámec schváleného nenávratného 

finančného príspevku v celkovej výške 75 137,56 € vrátane DPH. 

Za - 9,   proti - 0,    zdržal sa - 1. 

c. Ing. Marcin, LL.M. preniesol návrh na schválenie kapitálových výdavkov  nad rámec 

schváleného NFP pre investičnú akciu „Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry v Spojenej škole 

Ľ. Podjavorinskej 22, Prešov“. Potreba schválenia kapitálových výdavkov nad rámec 

schváleného nenávratného finančného príspevku v rámci predmetnej investičnej akcie 
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vyplynula z nasledovných dôvodov. Uplatňovaný nárok zhotoviteľa k vzniknutým prácam 

naviac počas realizácie stavby, a to: Zmenový list č. 7 – objekt SO 01 - Upresnenie počtu 

vnútorných dverí po zameraní - po samotnom zameraní vnútorných výplní otvorov 

zhotoviteľom v stavebnom objekte SO 01 pre potrebu objednávania interiérových dverí vo 

výrobe, boli zistené nezrovnalosti medzi výkresovou časťou PD a zmluvným rozpočtom v ich 

požadovanom počte.  Celkové vyčíslenie prác naviac v rámci zmenového listu č. 7 predstavuje 

finančný dopad 4 849,10 € s DPH; Zmenový list č. 8 – objekt SO 01 - Doplnenie keramických 

obkladov - počas realizácie boli zistené nezrovnalosti medzi výkresovou časťou PD 

a zmluvným rozpočtom v súvislosti s navrhovaným keramickým obkladom v stavebnom 

objekte SO 01. Keramický obklad ako samostatný oddiel v zmluvnom rozpočte absentuje. Po 

prekontrolovaní celkovej výmery navrhovaných keramických dlažieb, z dôvodu či nebol 

obklad priradený ku dlažbám, zhotoviteľ skonštatoval, že celá výmera pre realizáciu 

navrhovaných keramických obkladov chýba v zmluvnom rozpočte, čo potvrdil následne po 

kontrole rozpočtu aj hlavný projektant. Z tohto dôvodu vznikla potreba doplniť príslušné nové 

položky pre dodávku a montáž vo výkresovej časti PD  navrhovaného keramického obkladu 

v celkovej výmere 868,80 m2 do zmluvného rozpočtu, aby boli zabezpečené základné 

hygienické požiadavky na užívanie predmetnej stavby. Celkové vyčíslenie prác naviac v rámci 

zmenového listu č. 8 predstavuje finančný dopad 40 737,22 € s DPH.; Zmenový list č. 9 – 

objekt SO 12 - Prívod tepla do SO 01 - pri výkopových prácach počas realizácie pre objekt SO 

12 – Prívod tepla do SO 01 a pre objekt telocvične, bol zistený a zameraný skutkový stav 

existujúcich areálových rozvodov, na základe ktorého nie je možné postupovať podľa 

uvažovaných predpokladov projektanta a navrhovaného riešenia v zmysle PD. V navrhovanej 

trase prívodu tepla, nový rozvod križuje 2-krát existujúci funkčný pochôdzny energokanál 

s výškou cca 2,5 m vrátane základov, existujúci funkčný teplovodný kanál s výškou cca 1,2 m 

vrátane základov, existujúci areálový rozvod dažďovej kanalizácie a pôvodný, neskôr aj 

navrhovaný areálový rozvod vody. Vzhľadom na veľké množstvo kolízií podzemných 

existujúcich a navrhovaných rozvodov a ich rôzne hĺbkové pomery, nie je možné v pôvodne 

predpokladanej trase zabezpečiť funkčné napojenie oboch objektov. Novo navrhované riešenie 

napojenia objektu telocvične spočíva v prechode z pôvodného navrhovaného predizolovaného 

potrubia na potrubie oceľové v priestore pod objektom SO 01. Následne bude oceľové potrubie 

prechádzať v priestore SDK parapetu pod oknami smerom k objektu telocvične, kde sa napája 

na pôvodné potrubie. Celkové vyčíslenie prác naviac v rámci zmenového listu č. 9 predstavuje 

finančný dopad 20 866,79 € s DPH. 

Diskusia: 

prof. ThDr. PaedDr. Ing. Paľa, PhD. – kto pochybil? Čo projekt to chyby projektantov. 

Vyvodil už samosprávny kraj sankcie voči zhotoviteľom nekvalitných PD, výkazov výmer 

a rozpočtov? 

Ing. Marcin, LL.M. – za chyby zodpovedá projektant. Ak sa počas realizácie zistí vada PD, 

vrátane výkazu výmer a rozpočtu, je možné projektanta sankcionovať. 

PhDr. Damankoš, PhD. – naša komisia nebola ani pri výbere projektantov, a ani pri 

schvaľovaní vypracovaných projektov. A teraz tieto nedostatky máme schváliť? 

Mgr. Bc. Karol – som členom komisie krátko, ale vždy pri týchto materiáloch je to o chybe 

niekoho. 

PaedDr. Chamillová – v minulosti sme požadovali, aby bol vypracovaný prehľad 

o jednotlivých projektoch čo sa týka neoprávnených výdavkov. V akom štádiu je plnenie tejto 

úlohy? 
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prof. ThDr. PaedDr. Ing. Paľa, PhD. – predpokladám, že sa na tejto úlohe pracuje a informáciu 

dostaneme v septembri. 

Hlasovanie: 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri Zastupiteľstve PSK odporúča 

Zastupiteľstvu PSK schváliť kapitálové výdavky nad rámec schváleného nenávratného 

finančného príspevku pre investičnú akciu „Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry v Spojenej 

škole Ľ. Podjavorinskej 22, Prešov“ v celkovej výške 66 453,11 € s DPH. 

Za - 3,   proti - 0,    zdržal sa - 6. 

Komisia školstva, mládeže, telesnej výchovy a športu pri Zastupiteľstve PSK žiada 

vedenie Úradu PSK vyvodiť dôsledky, v zmysle uzavretých zmlúv, voči zodpovedným osobám 

pri nadlimitných výdavkoch, ktoré vznikli z dôvodu dodania nekvalitne vypracovanej 

projektovej dokumentácie. 

Za - 9,   proti - 0,    zdržal sa - 0. 

7. Záver 

Predseda komisie poďakoval prítomným za aktívnu účasť a ukončil zasadnutie. Termín 

najbližšieho rokovania komisie bude oznámený členom komisie elektronickou poštou. 

 

 

 

 

 

 

Overovateľ: PhDr. Stanislav Šanta, PhD., v.r.  prof. ThDr. PaedDr. Ing. Paľa, PhD., v.r. 

predseda komisie 

 

 

 

 

Zapísala: Ing. Lenka Holubová, v.r.      Sekretár komisie: v.z. Mgr. Juraj Kredátus, 
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